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Sekreterare 
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Ledamöter 

Jan Jönsson (L), ordf. 

Alexandra Mattson Åkerström (V) ej § 21 

Ole-Jörgen Persson (M) 

Birgitta Thulin (M) ej § 21 

Mattias Keresztesi (M) ej § 21 

Mariana Moreira Duarte (MP)  

Michaela Hollis (KD) 

Karin Gustafsson (S) ej § 21 

Anders Göransson (S) ej § 21 

Lotten Hammar (S) 

Jackie Nylander (V) 

Christina Wallmark (SD) deltar ej i beslut § 10 

 

Tjänstgörande ersättare 

Johan Kling (C) 

Elisabeth Johnson (M) § 10 

Anna Rantala Bonnier (Fi) § 21 

 

 

Ersättare  

Elisabeth Johnson (M) ej § 21 

Natalia Ringblom (M) ej § 21 

Greta Eulau (M) ej § 21 

Fritz Lennaárd (M) ej § 21 

Anne-Lie Elfvén (L) ej § 21 

Lena Josefsson (S) ej § 21 

Björn Häll Kellerman (V) ej § 21 

Matilda Vigedal (V) ej § 21 

Anna Rantala Bonnier (Fi) §§ 1-20, 22,23 

 
Tjänstemän 

Fredrik Jurdell, socialdirektör 

Veronica Wolgast Carstorp, avdelningschef 

Viktor Morawski, avdelningschef 

Jenny Swärd, avdelningschef 

Ingela Kristiansson, enhetschef 

Erica Närlinge, borgarrådssekreterare 

David Ekstrand, borgarrådssekreterare 

Inga-Karin Mellberg, nämndsekreterare 
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§ 1 

Godkännande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes.   
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§ 2  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Jan Jönsson och ledamoten Jackie Nylander utses att 

justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att justering sker 

måndag  den 1 februari 2021. 
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§ 3  

Förvaltningen informerar 

 

Under den här punkten informerade David Lidin, MAS, 

(socialförvaltningens medicinskt ansvarig sjuksköterska)  

för vaccinationsläget för personal och brukare inom staden. 

Vaccinationer pågår just efter Region Stockholms intentioner inom 

de prioriterade grupperna. Den första fasen omfattar;  

 Personer som bor på ett särskilt boende för äldre eller har 

hemtjänst. 

 Personer som arbetar nära personer som bor på särskilda 

boende för äldre eller arbetar inom hemtjänsten. 

 Personer som är vuxna och bor tillsammans med någon som 

har hemtjänst. 

I den andra fasen kommer följande personer erbjudas vaccination: 

 Personer som är 70 år eller äldre. 

 Personer som är vuxna och får stöd enligt LSS eller har 

personlig assistans. 

 Personer som arbetar inom vården eller omsorgen och 

arbetar nära de som får vård eller omsorg. 

Efter det ska övriga personer som har en ökad risk att bli allvarligt 

sjuka erbjudas vaccination. Sedan kommer resten av befolkningen 

som är 18 år eller äldre att erbjudas vaccination. 

 

 

 Nämnden tackade för informationen. 



Socialnämnden               Protokoll                                                     
                                                                             2021-01-26 
   

 

7 

 

 

 

 

§ 4  

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Anna Rantala Bonnier (Fi) ställde fråga om förvaltningen planerar 

att vidta något särskilt med anledning av Uppdrag Gransknings  

avslöjanden om grava  oegentligheter vid en granskad SiS -

institution.  

 

Förvaltningschefen Fredrik Jurdell svarar att det i nuläget inte 

föreligger motiv för socialförvaltningen  att göra det men att 

berörda stadsdelar brukar gå igenom sina ärenden efter sådana här 

granskningar. 
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§ 5  

Sametingets förslag till handlingsprogram för bevarande av de 

samiska språken 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/1707 

Dnr 1.7.1-827/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på remiss om  

Sametingets förslag till handlingsprogram för bevarande av 

de samiska språken 

 

 

Ärendet  

Regeringen gav den 20 november 2019 Sametinget i uppdrag att 

utarbeta ett samlat handlingsprogram för bevarande av de samiska 

språken (nordsamiska, sydsamiska, lulesamiska, umesamiska och 

pitesamiska). I handlingsprogrammet föreslås åtgärder inom sex 

olika områden, en grund för de samiska språken att revitaliseras, 

språkliga resurser och språklig infrastruktur, en fungerande 

utbildningskedja, kultur, förbättrat gränsöverskridande arbete samt 

synliggörande och statushöjning. Förvaltningen anser att flera av 

förslagen bör ha goda möjligheter att utveckla bevarandet av de 

samiska språken. Några av förslagen så som exempelvis skyldighet 

för kommuner inom samiskt förvaltningsområde att erbjuda det 

barn, vars vårdnadshavare begär det, plats i förskola som bedrivs på 

samiska inom fyra månader från att vårdnadshavaren anmält 

önskemål tror förvaltningen kan vara svårt att genomföra och 

innebära ökade kostnader för berörda kommuner. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 21 december 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V). 

”Vi ser positivt på förvaltningens svar om att det finns goda 

möjligheter att utveckla och driva igenom fler av Sametingets 

åtgärdsförslag för att bevara de samiska språken. Vår prioritering är 

alltid utgå från, och bevaka, de nationella minoriteternas intressen 
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och önskemål både för att kunna säkerställa deras rättigheter och för 

att främja språkens status.  

Därför anser vi också att det inte bör vara en kostnadsfråga som 

stoppar vårdnadshavares önskemål om att deras barn ska få plats i 

förskola som bedrivs på samiska. Vi vet att det är av stor vikt att 

redan i tidigt ålder ge barn möjlighet att utveckla och bevara sitt 

språk och sin kulturella identitet. Som Sametinget också har 

hänvisat till i förslaget är det också enligt FN-konventionen om 

barns rättigheter (artikel 30, Lag 2018:1 197) lag på att barn som 

tillhör urfolk har rätt till sitt språk, sin kultur och sin religion. Med 

det som bakgrund bör det snarare läggas större fokus att informera 

berörda familjer om att möjligheten finns så att fler kan söka till 

exempelvis samisk förskola, oavsett vart barnet är bosatt och vilka 

kostnader det skulle innebära eftersom det är en lagstadgad 

rättighet. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V). 
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§ 6 

institutet för språk och folkminnens förslag till 

handlingsprogram för bevarande av de nationella 

minoritetsspråken 

Dnr 1.7.1-828/2020  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/1708 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på remiss om Institutet för 

språk och folkminnens förslag till handlingsprogram för 

bevarande av de nationella minoritetsspråken 

 

 

Ärendet  

I juni 2019 fick Institutet för språk och folkminnen (Isof) 

regeringens uppdrag att ta fram ett långsiktigt och samlat 

handlingsprogram för bevarande av de nationella minoritetsspråken 

finska, jiddisch, meänkieli och romska. Handlingsprogrammets 

syfte är att främja möjligheten för de nationella minoritetsspråken 

att revitaliseras och fortleva som levande språk i Sverige. I 

handlingsprogrammet presenteras förslag i sex tematiska kapitel 

med fokus på kunskap, utveckling, en obruten utbildningskedja, 

folkbildning, språkstöd och språkteknologi. Förvaltningen anser att 

flera av förslagen som lämnas i handlingsprogrammet kan leda till 

bättre bevarande av de nationella minoritetsspråken. Förvaltningen 

instämmer i utredningens konstaterande om att minoritetspolitiken 

har svårt att slå igenom utanför förvaltningsområdena och ser 

positivt på utredningens förslag att även romska och jiddisch bör 

ingå förvaltningsområden. Förvaltningen föreslår att nämnden 

hänvisar till detta tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 21 december 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl.(V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S). 

”Vi har alltid prioriterat frågan om att säkerställa de nationella 

minoriteternas rättigheter. Vi har ständigt lyft språkets och 

kulturens betydelse för dessa grupper eftersom att vi anser att 

politiken har en viktig roll i att bevaka urfolks och de nationella 
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minoriteternas intressen, något vi därför också initierade under vår 

mandatperiod genom att driva viktiga processer om att exempelvis 

besluta att staden ska bli förvaltningskommun för samiska och 

meänkieli. Därför ställer vi oss positiva till Institutet för språk och 

folkminnens förslag om att även romska och jiddisch ska ingå i 

förvaltningsområden. 

 

Vi instämmer i förvaltningens uppfattning om att det är bra att man 

haft workshops med minoritetsgrupperna, men vill också betona 

vikten av att behålla långsiktiga relationer med de olika grupperna. 

För att staden ska kunna bibehålla dessa kontakter är det viktigt 

med regelbunden dialog. Men det är också lika viktigt att prioritera 

rekrytering, då det behövs fler förebilder och personer inom våra 

kommunala förvaltningar som kan språken och som har relevant 

kunskap och insikt kring minoritetsgrupperna. Detta anser vi vara 

viktigt för att kunna fortsätta bedriva arbetet med att skydda och 

främja de nationella minoritetsspråken.  

 

Vi anser dessutom att bokstart och språkstödet (5.1) bör inkludera 

samtliga minoritetsspråk eftersom att det är ytterst viktigt att ha 

satsningar som både uppmuntrar och möjliggör språkutveckling i 

tidig ålder på såväl kommunal som nationell nivå.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 7 

Promemoria –Efterlevandestöd för barn som får vård eller 

boende bekostat av det allmänna 

Dnr 1.7.1–823/2020 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/1659 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen på remiss av Promemoria om 

Efterlevandestöd för barn som får vård eller boende bekostat 

av det allmänna. 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 

 

Ärendet  

Riksdagen har lämnat ett tillkännagivande till regeringen om att 

skärpa regelverket för efterlevandestöd. Riksdagen menar att 

regelverket borde skärpas dels genom att efterlevandestöd inte ska 

få lämnas för en längre tid tillbaka än en månad före 

ansökningsmånaden och dels genom att regeringen utreder frågan 

om efterlevandestöd ska lämnas till barn som får en kommunal 

insats i form av vård eller boende enligt LSS eller inom 

socialtjänsten, t.ex. i familjehem, stödboende eller HVB-hem inom 

socialtjänsten (106 kap. 8 § socialförsäkringsbalken, förkortad 

SFB). Förvaltningen anser att förslagen som lämnas i promemorian 

kommer leda till att ett likvärdigt grundstöd i högre grad uppnås. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som 

svar till kommunstyrelsen på remiss om Promemoria 

Efterlevandestöd till barn som vård eller boende bekostad av det 

allmänna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 22 december 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 8 

Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 

beträffande boendet Hvilan  

Dnr 1.6.1-760/2020 

Svar till IVO dnr 3.5.1-54464/2020-1 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som yttrande till inspektionen för vård och omsorg (IVO)    

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 

Ärendet  

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har inlett ett tillsynsärende 

2020-10-12 avseende boendet Hvilan efter att klagomål inkommit 

till IVO på verksamheten. IVO begär ett yttrande från nämnden 

angående klagomålen, en redogörelse för eventuella avvikelser 

under 2020 samt en riskanalys med bedömning av vad som skulle 

kunna medföra brister i verksamhetens kvalitet. 

Klagomålet gäller att kvinnor med psykisk sjukdom, drogberoende 

och hedersrelaterat våld i tidigare relationer placeras tillsammans, 

under samma tak och att det förekommer både öppen 

drogförsäljning och prostitution på boendet. Vidare beskriver 

anmälaren att en kvinna som bott på Hvilan skrivits ut mitt i natten 

efter ett bråk. Anmälaren anser att polis eller ambulans borde 

tillkallats, då kvinnan som skrevs ut mådde mycket dåligt. I ärendet 

redovisas förvaltningens bemötande av klagomålet, en redogörelse 

av avvikelser i verksamheten under år 2020 samt en riskanalys av 

händelser som kan inträffa och som kan medföra brister i 

verksamhetens kvalitet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 15 januari 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 9 
 
Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg beträffande 
Citylägenheternas stödboende 2020-11-06 

Dnr 1.6.1-721/2020 

Svar till IVO Dnr 3.2.2 48346/2020-11 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som yttrande till Inspektionen för vård och omsorg. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har genomfört en inspek-

tion vid Citylägenheternas stödboende 2020-11-06. IVO ger social-

nämnden möjlighet att inkomma med synpunkter på det underlag 

som IVO inhämtat och som kommer att ligga till grund för IVO:s 

bedömning. IVO begär även att nämnden inkommer med 

förtydligande om vad det innebär att Citylägenheternas stödboende 

har vänförbud. Förvaltningen har i tjänsteutlåtandet redogjort för 

vad som avses med begräsning av antalet besökande vänner. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner  

förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande till IVO. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 10 december 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  
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§ 10 

Verksamhetsplan 2021 för Socialnämnden 

Dnr 1.3-1-789/2020 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner budget med verksamhetsplan för 

2021. 

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen. 

3. Socialnämnden redovisar omslutningsminskning med 7,9 

mnkr till kommunstyrelsen. 

4. Socialnämnden beslutar om priser och avgifter enligt bilaga 

nr 1. 

5. Tillståndsenheten definieras som resultatenhet 

verksamhetsåret 2021. 

6. Socialnämnden fastställer plan för upphandling, 

internkontrollplan och system för internkontroll enligt 

tjänsteutlåtandet. 

7. Socialnämnden fördelar 51,1 mnkr till SHIS (Stiftelsen 

Hotellhem i Stockholm) för sociala merkostnader vid 

genomgångsbostäder 

8. Socialnämnden fördelar 71,0 mnkr till SHIS (Stiftelsen 

Hotellhem i Stockholm) för kostnader avseende boenden för 

nyanlända. 

9. Socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om medel 

med 4,0 mnkr till klimatinvesteringar för utbyte till LED-

belysning. 

10. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela utvecklingsmedel för sociala insatsgrupper 2021. 

11. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela utvecklingsmedel för skolsociala stödteam 2021. 

12. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela utvecklingsmedel för stärkt tidigt stöd i samverkan 

2021. 

13. Socialnämnden fördelar 11 mnkr till Bostadsförmedlingen 

för hantering av förturer. 

14. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören i uppdrag att 

fördela 13 mnkr till de fyra regionala relationsvåldscentra i 

staden. 

15. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören i uppdrag att 

fördela 4 mnkr till samlokalisering socialtjänst och polis. 

16. Socialnämnden beviljar 1 400 tkr till HSO i Stockholms stad 

(Handikappföreningarnas samverkansorgan), 300 tkr till 

DHR Stockholmsavdelning (Förbundet för ett samhälle utan 
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rörelsehinder) och 300 tkr till SRF Stockholms stad 

(Synskadades riksförbund) för intressepolitiskt arbete. 

 

 

Ärendet 

Verksamhetsplanen beskriver socialnämndens prioriteringar utifrån 

kommunfullmäktiges budget för 2021 och de tre inriktningsmålen: 

 En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla 

 En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt 

 En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 

Utöver budgeten och kommunfullmäktiges mål styrs arbetet av 

Vision 2040 och Agenda 2030, stadens styrdokument samt 

nämndens förhållningssätt; resultat, evidens, samverkan, analys 

(RESA). Viktiga teman och fokusområden för årets arbete är: 

 Uppföljning, evidens och likställighet 

 Skolan som skyddsfaktor och samverkan kring barn och 

ungdom 

 Vålds- och brottsprevention inklusive arbete för att stötta 

brottsutsatta och vittnen samt våld i unga relationer och 

sexköp och "sugardejting" 

 Funktionsnedsättning/bostäder 

 Hemlöshet/ komplex problematik 

 Digitalisering/ Esset 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förslag till 

Verksamhetsplan 2021 för socialnämnden. 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 januari 2021. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP) Michaela Hollis (KD), 

tjänstgörande ersättaren Johan Kling (C) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamöterna Karin Gustafsson m.fl. (S) yrkade bifall till två egna 

förslag till beslut. 

 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) deltar inte i beslutet med 

hänvisning till särskilt uttalande. 
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Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten Jackie 

Nylander båda (V), ledamöterna Karin Gustafsson, Anders 

Göransson, Lotten Hammar alla (S) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för de egna förslagen; 

”1. Socialförvaltningens förslag till verksamhetsplan 2021 

godkännes delvis.  

2.Därutöver anförs följande 

”Först och främst vill vi säga att vi imponerande av det arbete som 

nämnden har gjort med de extremt många och svåra utmaningarna 

som pandemin har inneburit. Det finns mycket bra arbetet som 

genomförs i staden både sådant som är nytt för i år och delar som 

fortsätter.  

 

Arbetet för jämlikhet och mot segregation är avgörande för att alla 

stockholmare ska få goda livsvillkor och möjlighet att förverkliga 

sina drömmar. Men när vi ser verksamhetsplanen för 2021 så ser vi 

också luckor. 

 

Det är bra att avhopparverksamheten förstärks. 

Avhopparverksamheten som etablerades under den förra 

mandatperioden är viktig i arbetet för ett tryggare Stockholm. För 

varje individ som får hjälp att lämna ett kriminellt liv minskas 

mänskligt lidande och samhällsresurser sparas. Vi vill att de 

effektivaste metoderna ska användas i stödet till individen. När fler 

visar intresse för att lämna kriminaliteten ska staden snabbt erbjuda 

insatser. Men det är förtvivlat tomt när det gäller satsningar mot 

unga tjejers otrygghet och utsatthet. Stockholmsenkäten 2020 visar 

vikten av att staden agerar. I enkäten framkom det att andelen 

flickor i årskurs 9 som upplever otrygghet i sitt eget bostadsområde 

har ökat från 29 procent till 33 procent och från 13 procent till 17 

procent bland pojkarna. Samtidigt fortsätter psykisk ohälsa att öka. 

Andelen flickor i årskurs 9 som uppger att de är ledsna och deppiga 

utan att veta varför har ökat till 42 procent från 36 procent år 2018. 

De senaste åren har flickor uppgett att de har sämre mående jämfört 

med pojkar i samma ålder.  

 

Genom att tidigt agera kan socialtjänsten ge stöd till familjer och 

verka för att unga inte anammar en kriminell livsstil. Det 

uppsökande arbetet gentemot barn och unga som vistas i stadens 

riskmiljöer möjliggör att staden kan tidigt se och sätta insatser för 

att motverka att barn och ungdomar rekryteras till brottslighet. Det 

går inte att understryka hur viktig fältassistenternas och 

ungdomsjourens uppsökande verksamhet är. Vi vill att samtliga 
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stadsdelsnämnder ska ha fältassistenter som bedriver socialt 

fältförlagt arbete. Medan socialnämnden har ett ansvar för att stödja 

stadsdelsnämnderna i arbetet för att utveckla fältassistenternas 

arbete och synkronisera ungdomsjourens arbete med stadsdelarnas. 

I arbetet för att intensifiera det uppsökande arbetet i stadens 

riskmiljöer är ett nära samarbete med polisen och en stark 

samverkan med stadsdelsnämnderna och civilsamhället avgörande. 

 

En av de viktigaste delarna för att bryta utsatthet och förbättra livet 

för människor är kopplat till boende, som vanligt förutsätter 

majoriteten att marknaden skall lösa detta problem. Staden ska 

samverka med andra för att fullfölja sitt bostadsförsörjningsansvar 

men aldrig lämna över sitt ansvar för bostadsförsörjning till någon 

annan.  Den kommunala bostadspolitiken som idag förs riskerar att 

leda till att fler stockholmare hamnar i osäkra boendeförhållanden. 

När hyresrätter ombildas, bostadsbyggandet av hyresrätter stannar 

upp och allmännyttan inte ges förutsättningar att bygga kan staden 

inte leva upp till sitt bostadsförsörjningsansvar. Stockholm behöver 

fler hyresrätter, inte färre. 

 

Arbetet mot hemlöshet kräver långsiktighet och prioriteringen ska 

fortsättningsvis ligga på det förebyggande arbetet för att undvika att 

personer hamnar i hemlöshet. Den särskilda hemlöshetssatsningen 

som genomfördes under den gångna mandatperioden var viktig för 

att motverka hemlöshet. Det är viktigt att staden inte tappar styrfart. 

Staden ska intensifiera arbetet mot hemlöshet och avvärja orsakerna 

till att människor blir hemlösa. I arbetet är det viktigt att se att den 

strukturella hemlösheten ökar. Att människor bor i osäkra 

boendeförhållanden eller riskerar att hamna utan bostad är framför 

allt en bostadspolitisk fråga. Staden behöver bygga för alla de 

stockholmare som idag befinner sig i strukturell hemlöshet utan 

sociala problem.  

 

Det finns ett stort underskott av bostäder med särskild service enligt 

LSS och SoL. Bristen har varit stor i många år och mer än 1 000 

bostäder måste tillkomma till år 2030 för att möta behoven. Bristen 

på lämpliga boenden gör att staden tvingas köpa platser utanför 

stadens regi och utanför Lagen om valfrihet (LOV). Det är negativt 

för stockholmare som kan tvingas lämna orten där de växt upp och 

för stadens ekonomi.  

 

Under den gångna mandatperioden arbetade staden intensivt med att 

få fram fler bostäder. De åtgärder som sattes in har gjort att 

Stockholm har kommit en bit på vägen för att möta behoven. Tyvärr 

ser vi att åtgärderna inte räcker till och att situationen är akut. 

Bristen på boenden kräver att staden tar ett omtag för att säkerställa 
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att både allmännyttan och privata aktörer får fram LSS-bostäder. 

För att klara av att möta behovet av särskilt boende för personer 

med funktionsnedsättning enligt LSS och SoL behövs en 

samordning på stadsövergripande nivå. Stadens målsättning måste 

vara att ingen ska tvingas flytta utanför staden för att kunna få 

insatsen bostad med särskild service. 

 

Behovet av att placera ungdomar i Hem för vård eller boende 

(HVB) ökar samtidigt som flera stadsdelsnämnder tampas med 

ansträngda budgetar. Vi vill att nämnden under året utreder 

förutsättningarna för att öppna egna HVB-hem i syfte att möta 

stadsdelsnämndernas behov av platser vilket samtidigt skulle 

minska kostnaderna för de dyra placeringarna som görs utanför 

staden.  

 

Stadsdelsnämndernas arbete med samordnad individuell plan (SIP) 

är viktig för att individer som är i behov av insatser från olika 

aktörer får sina behov tillgodosedda. Socialnämndens stöd till 

stadsdelsnämnderna i deras arbete med samordnad individuell plan 

(SIP) är viktig för att individer som är i behov av insatser från olika 

aktörer ska få sina behov tillgodosedda. Utvärdering som 

förvaltningen har gjort visar att satsningen med SIP-samordnare för 

barn och unga som infördes under förra mandatperioden har varit 

framgångsrik. SIP-samordnare bidrar till att effektivisera samverkan 

och tydliggöra involverade verksamheters ansvarsområden. Istället 

för minskade antal SIP-samordnare vill vi permanenta satsningen 

och utöka antalet samordnare samt utreda om samordnare kan 

stärka samverkan inom vuxenenheterna och socialpsykiatrin. 

 

Stockholm ska vara en tillgänglig stad för alla invånare. 

Inriktningen för stöd och service till personer med 

funktionsnedsättning är att identifiera och främja det som skapar 

delaktighet i samhället och ett självständigt liv. Signalerna om att 

alltfler får minskade antal ledsagningstimmar trots att de har behov 

av fler timmar måste tas på allvar. Socialnämnden ska i samarbete 

med stadsdelsnämnderna utreda varför fler stockholmare har fått 

sänkta ledsagningstimmar samt utreda om likställighet råder och om 

riktlinjerna för ledsagning och ledsagarservice följs. 

 

Kvinnojourerna gör dagligen ett enormt viktigt arbete för att se till 

att skydda kvinnor och deras barn. De är också en kunskapsbank 

och opinionsbildare för att få upp frågan om mäns våld mot kvinnor 

på dagordningen. Det går inte att nog understryka betydelsen av 

arbetet som genomförs av de frivilliga krafterna. Det är viktigt att 

säkerställa att jourerna har långsiktiga ekonomiska förutsättningar 
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att bedriv sitt arbete. Vi vill att nämnden ska säkerställa en god 

dialog och en nära samverkan med kvinnojourerna. ” 

 

 

”1. Samma villkor ska gälla för alla som bor i genomgångsbostäder 

hos SHIS.  

2.  Den maximala boendetiden på SHIS ska därför även för 

nyanlända vara fem år.     

 

Villkoren för hur länge nyanlända kan bo i stadens 

genomgångsbostäder kan komma att ändras om inte nämnden 

motsätter sig detta. Vi anser att alla stockholmare ska behandlas 

lika. Boendetiden på SHIS är oavsett boendeform maximalt fem år 

idag. Något som majoriteten av partierna i kommunfullmäktige 

tidigare har varit eniga om.  

 

I riktlinjer för bostadsförsörjning 2021-2024 som behandlades av 

kommunfullmäktige i slutet av november gjordes ett förtydligande 

efter remissrundan. Villkoren för den maximala boendetiden för 

nyanlända skulle inte ändras. Trots det verkar det råda tveksamhet 

hos SHIS och andra om vilka villkor som ska gälla. Därför är det 

angeläget att socialnämnden är tydliga om att stockholmare ska 

behandlas lika. Villkoren för den maximala boendetiden ska 

bibehållas. Nyanlända som har hänvisats till SHIS av Intro 

Stockholm ska få schysta förutsättningar att ta sig vidare till ett eget 

boende. Rimlig tidsram, transparens och likställighet måste vara 

stadens förhållningssätt i förmedlande av genomgångsbostäder. ” 

 

Särskilt uttalande  

Ledamoten Christina Wallmark (SD) 

”Ett förslag till verksamhetsplan och budget i linje med majoritetens 

budget i kommunfullmäktige har inkommit till Socialnämnden. 
 

Sverigedemokraterna har presenterat en egen budget i 

kommunfullmäktige där vi redovisar vår syn på hur verksamheten 

för Stockholms stad bör prioriteras och hänvisar därför till denna för 

en utförligare beskrivning. 

 

Sverigedemokraterna avstår därför från att delta i beslut om 

verksamhetsplan för Socialnämnden 2021.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (S),(V). 
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§ 11 

Skrivelse om fallet ”Lilla Hjärtat” 

Dnr 1.7.2-719/2020 

 

Svar på skrivelse från Jan Jönsson (L) med biträde av en enig 

nämnd 
  

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen om fallet ”Lilla Hjärtat” 

 

 

Ärendet  

Socialförvaltningen har granskat IVO:s beslut i detalj och kommer 

utifrån det dels erbjuda en utbildningsinsats för ansvariga chefer 

och andra strategiska nyckelfunktioner inom socialtjänstens 

myndighetsutövning inom barn och unga, med syfte att gå igenom 

nuvarande regelverk, rutiner och arbetssätt, dels lyfta frågan 

återkommande under våren 2021 i chefsnätverken för stadens 

socialtjänst. Socialförvaltningen ser utifrån det som framkommit i 

IVO:s granskning ett behov av förtydligande i skrivningar om 

flyttningsförbud och kommer att revidera detta i stadens riktlinjer 

för familjehemsvård. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet som svar på skrivelsen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 13 januari 2021. 

  

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakomförvaltningens förslag till beslut. 

 

 



Socialnämnden 
Protokoll 
2021-01-26 

17 

 

 

§ 12 

Tillsynsplan för serveringstillstånd 2021 

Dnr 3.1.1–766/2020  

 

Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner tillsynsplan för 

serveringstillstånd avseende år 2021. 

2. Tillsynsplanen översänds till Länsstyrelsen i Stockholms 

län. 

 

 

Ärendet 

Under det gångna året har stadens krögare drabbats hårt till följd av 

den pågående pandemin (Covid-19). Ett flertal restriktioner har 

införts som medfört att krögarnas ursprungliga 

verksamhetsinriktningar och serveringstider har begränsats 

markant. Branschen vittnar om kraftiga intäktsbortfall och en del 

verksamheter har fått stänga ned helt och hållet. Mot bakgrund av 

ovanstående förhållanden har även tillsynsarbetet påverkats. 

Förvaltningens tillståndsenhet hade åtagit sig att utföra minst 4 200 

tillsynsbesök under år 2020 och 3 177 tillsynsbesök har kunnat 

genomföras. Årsmålet om 4 200 tillsynsbesök står dock ändå fast 

då förvaltningens tillståndsenhet än mer kommer anpassa 

tillsynsverksamheten till de rådande förhållandena under det 

kommande året. Vidare förväntas en viss återhämtning i branschen 

under år 2021 mot bakgrund av att den nationella 

vaccinationsplanen har verkställts. Tillsynsarbetet både under och 

efter pandemin har som fokus att underlätta för tillståndshavarnas 

arbete och verksamheter så att de enkelt ska kunna tillämpa de 

regler som gäller. Av 9 kap 2 § tredje stycket alkohollagen framgår 

att kommunen ska upprätta en tillsynsplan för serveringstillstånd 

som ska lämnas till länsstyrelsen. Tillsynsplanen ska vara antagen 

och följas upp av ansvarig nämnd. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner tillsynsplan för år 2021. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 januari 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalandes 

Ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S), vice ordföranden Alexandra 

Mattsson Åkerström m.fl. (V) 

”Vi har inget att erinra mot förvaltningens förslag till Tillsynsplan 

för serveringstillstånd 2021. Däremot vill vi lyfta den oro vi har 
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över de svårigheter som branschen har drabbats av på grund av 

pandemin. Vi välkomnar de åtgärder som staden och förvaltningens 

tillståndsenhet har vidtagit under pandemin i syfte att skapa 

lättnader för det lokala näringslivet. Det har behövts. Likaväl är det 

viktigt att staden fortsätter genom sin tillsyn hindra oseriösa aktörer 

att utnyttja branschens kris för att inte sköta sig. Arbetet behöver 

trappas upp för att motverka den svarta ekonomin, kriminella 

transaktioner och aktiviteter, vid tillståndsgivning och tillsyn. 

 

Staden behöver redan nu fundera kring vad man kan göra att 

branschen ska kunna återhämta sig efter pandemin. Vi är 

övertygade om att nämnden genom sitt ansvarsområde kan bidra till 

ett levande och tryggt Stockholm.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (S),(V).  
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§ 13 
Tillsynsplan för tobak, folköl och receptfria läkemedel 2021 

Dnr 3.5.1-821/2020 
 
 
Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner tillsynsplan för tobak, folköl och 

receptfria läkemedel 2021. 

 

 

Ärendet 

Syftet med tillsynen och kontrollen är att förebygga och korrigera 

brister som kan uppstå vid försäljning av tobak och liknande 

produkter, folköl och receptfria läkemedel. Tillsynsarbetet har  

fokus på att underlätta tillståndshavarnas arbete och verksamheter 

så att de enkelt ska kunna tillämpa de regler som gäller. 

Tillsynsplanerna ska bidra till att tillsynsarbetet sker strukturerat 

med mätbara och uppföljningsbara mål. Tillsynsplanerna tar också 

upp förvaltningens arbete med kontrollköp. Tillsynen består av inre- 

och yttre tillsyn  och varje försäljningsställe får minst ett 

tillsynsbesök per år. Som en del av tillsynen bedrivs även 

förebyggande tillsyn med syfte att informera och göra 

näringsidkarna uppmärksamma på de krav som de respektive 

lagstiftningarna ställer så att brister i verksamheten inte uppstår. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tillsynsplanen.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 januari 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 14 
Rättssäkerhet och likställighet i handläggning av personlig 
assistans- uppföljning av tidigare granskning 

Dnr 3.4.2-404/2020 

 
Funktionshinderinspektörernas kvalitetsgranskning 
   

Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner funktionshinderinspektörernas 

rapport 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till berörda 

stadsdelsnämnder 

3. Socialnämnden överlämnar rapporten till övriga 

stadsdelsnämnder för kännedom. 

 

  

Ärendet 

Aktuell granskning omfattar insatsen personlig assistans enligt LSS 

för personer över 18 år. Kvalitetsgranskningen omfattar totalt sex 

stadsdelsförvaltningar, de tre stadsdelsförvaltningarna Skärholmen, 

Spånga-Tensta och Södermalm som granskades 2016 samt 

stadsdelsförvaltningarna Enskede-Årsta-Vantör, Norrmalm och 

Rinkeby-Kista. Totalt har 134 ärenden granskats, 62 kvinnor och 72 

män, vilket motsvarar 46 respektive 54 procent. Granskningen visar 

att aktuella DUR-utredningar finns i majoriteten av ärendena. Det 

har skett en positiv utveckling av att utredningar i högre 

utsträckning än tidigare ger en helhetsbild av den enskilde. 

Granskningen visar att långsam handläggning på över fyra månader 

från ansökan till beslut förekommer i några stadsdelsförvaltningar. 

En förbättring har skett avseende löpande journalföring som var ett 

utvecklingsområde i tidigare granskning. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner rapporten. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 28 november  2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 15 

Ekonomiskt bistånd till tillfälligt boende 

Dnr 3.4.1-1/2020 

Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner socialtjänstinspektörernas rapport 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till berörda 

stadsdelsnämnder 

3. Socialnämnden överlämnar rapporten till övriga 

stadsdelsnämnder för kännedom 

 

 

 

Ärendet 

Granskningen avser handläggningen av ekonomiskt bistånd till 

tillfälligt boende och omfattar Hässelby-Vällingby, Skarpnäck, 

Skärholmen och Södermalms stadsdelsförvaltningar. Sammanlagt 

granskades 80 ärenden. Granskningen visade bland annat att 

instrumentet Initial bedömning användes i hög grad samt att extremt 

kortvariga biståndsbeslut sällan förekom. Inga barnfamiljer behövde 

uppsöka socialjouren på kvällstid och hänsyn till barn togs vid val 

av placering. De tydligaste utvecklingsområdena var att 

tillämpningen av nödprövning skilde sig mellan 

stadsdelsförvaltningarna samt att socialtjänstens organisatoriska 

förutsättningar blev ett hinder för att enskilda med svårare 

psykosocial problematik fick stöd efter behov. Förvaltningen 

föreslog att nämnden godkänner rapporten. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 10 december 2020. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut 
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§ 16 

Fördelning av projektmedel till Peer support 2021-kvalificerat 

kamratstöd inom socialpsykiatrin 

Dnr 1.3.2-14/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden beslutar att bevilja tidsbegränsat bidrag till 

föreningen Nationell samverkan för psykisk hälsa (NSPH) i 

Stockholms län med 4 940 037 kronor. 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att teckna 

avtal med föreningen NSPH 

3. Socialnämnden godkänner inriktning för 2021 

 

 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen har under de senaste fem åren samarbetat med 

föreningen Nationell Samverkan (NSPH) för Psykisk Hälsa i 

Stockholm län kring PEER support verksamheten i Stockholm. 

NSPH har i en skrivelse till Stockholms stad förklarat att de inte kan 

ha ett arbetsgivaransvar när PEER support verksamheten övergår 

från projektverksamhet till en mer permanent eller långsiktig 

lösning. Utifrån detta ansöker NSPH om högre budget än tidigare år 

för att ha möjlighet att hålla igång befintlig PEER support 

verksamhet samtidigt som strävan efter att hitta en långsiktig 

lösning intensifieras under året. För att PEER support verksamheten 

ska finnas kvar i Stockholms stad föreslår förvaltningen att NSPH:s 

ansökan på 4 940 037 kronor beviljas för att främja fortsatt 

samarbete arbete under perioden 2021-01-01 till 2021-12-31. 

Målsättningen för samarbetet under 2021 är att kunna fastställa en 

samarbetsmodell mellan NSPH och Stockholms stad som även 

innehåller förslag på hur verksamheten kan fortleva i staden med 

fokus både långsiktig hållbarhet och arbetsgivaransvar. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förslag att bevilja 

NSPH:s ansökan. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 januari 2021.. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) 

”Vi anser att det är viktigt att arbetet med Peer support fortsätter 

och vi är självkritiska i att det eventuellt kunde gjorts mer under vår 

tid i majoritet. Men ända sedan 2016 har dess årliga utvärderingar 

haft ett avsnitt där målsättningen har varit att detta skall 

transformeras från något i projektform till något som är beständigt. 

Vi hoppas att de intensifierade ansträngningarna  som beskrivs i 

texten verkligen prioriteras så att vi slipper läsa om det nästa år. ” 
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§ 17 

Årsrapport – Stockholms stads strategi för att minska risken 

för att barn, unga och unga vuxna dras in i kriminalitet. 

Dnr 3.1.1-757/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner årsrapporten gällande 

Stockholms stads strategi för att minska risken för att barn, 

unga och unga vuxna dras in i kriminalitet. 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till 

stadsdelsnämnderna och berörda facknämnder.  

3. Socialnämnden beslutar att en utbildningssatsning om 

beslutsstödet EARL ska erbjudas socialsekreterare i staden 

som arbetar med utredningar gällande barn 6 – 12 år.  

 

 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade i budget 2019 att socialnämnden i 

samarbete med kommunstyrelsen skulle ta fram en strategi för hur 

staden kan minska risken för att barn, unga och unga vuxna dras in i 

kriminalitet. I juni år 2020 beslutade kommunfullmäktige att anta 

strategin. Strategin utgår från fyra övergripande prioriterade 

utgångspunkter som innefattar särskilt utpekade områden inom 

vilka vissa aktiviteter, arbetssätt och åtgärder ska äga rum på den 

lokala nivån. Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 

årsrapporten som beskriver arbetet med att implementera strategin 

för att minska risken för att barn, unga och unga vuxna dras in i 

kriminalitet.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 januari 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S) 

”Det är mycket positivt att Stockholms stad arbetar med en strategi 

som syftar att minska risken för att barn, unga och unga vuxna dras 

in i kriminalitet. Mycket av det som strategin innehåller var saker 

som vi införde under vår majoritet. Strategin handlar delvis om 

vikten av att fokusera på tidiga insatser och ett förebyggande arbete. 

Samt om att samhandla mellan aktörer som är skyddsfaktorer såsom 
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förskola, skola och fritid. Vi vill påtala att majoriteten gång efter 

annan har fattat beslut som motverkar en sådan strategi, genom att 

göra nedskärningar i det förebyggande arbetet främst på skolor, 

arbetsmarknadsinsatser och fritidsgårdar.  

 

Trots att det är väl känt att barn som växer upp i ekonomisk och 

social utsatthet löper högre risk att tidigt dras in i kriminalitet lyser 

de kompensatoriska insatserna med sin frånvaro rapporten. Tvärtom 

har majoriteten höjt avgiften för fritidsklubbarna som riktar sig till 

10-13åringar, en ålder där många börjar sin kriminella bana. En 

undersökning som Sveriges radio har gjort visar att 2 av 3 barn i 

Rinkeby-Kista inte går på fritidsklubben och avgiften benämns som 

en avgörande faktor. Vi efterlyser en mer genomtänkt politik om 

man från majoriteten menar allvar med ambitionen att minska 

rekryteringen till kriminella gäng. Dessutom förespråkar vi 

ytterligare insatser för att praktiskt stötta föräldrar som har barn i 

riskzon för att hamna i kriminalitet eller missbruk eftersom de 

insatser som nu finns inte kan anses vara tillräckliga. Särskilda 

insatsteam som riktar sig till familjer med unga som har kriminella 

tendenser eller där varningssignaler finns kan vara en insats som ska 

inrättas. 

 

Det går inte att skära ner på insatser som vi vet är förebyggande för 

att motverka kriminalitet och samtidigt mena att det är viktigt med 

ett förebyggande arbete. I strategin fastslås att det är viktigt att 

förekomsten av samordnad individuell plan (SIP) ökas. Trots det t 

är det ytterligare ett område där majoriteten har gjort nedskärningar. 

Vår bestämda uppfattning är att det är viktigt att 

stadsdelsnämnderna får tillräcklig finansiering för att kunna arbeta 

effektivt och omfattande arbete med SIP. Vi anser att tyngdpunkter 

för att förhindra att unga personer dras in i kriminalitet är att det 

finns fungerande sociala skyddsnät och att det finns förebyggande 

insatser som är fullt ut finansierade. Majoriteten talar med en 

kluven tunga när de stödjer en strategi de själva motarbetar genom 

sina kontinuerliga nedskärningar på det förebyggande arbetet.”  

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde att det särskilda 

uttalandet från (V), (S). 
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§ 18 

Överenskommelse gällande Skolfam 

Dnr 2.11.6-802/2020 

Överenskommelse mellan socialnämnden och utbildningsnämnden 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner överenskommelse mellan 

socialnämnden och utbildningsnämnden angående Skolfam, 

som ska gälla under förutsättning att utbildningsnämnden 

fattar likalydande beslut.  

2. Socialnämnden delegerar till förvaltningsdirektören att 

teckna avtalet och revidera överenskommelsen minst vart 

tredje år.  

 

 

Ärendet 

Skolfam är en samverkansform som syftar till att stärka 

familjehemsplacerade barns möjligheter att nå goda resultat i 

skolan. Samverkansformen utgörs av team som består av olika 

professioner som kompletterar och ger stöd till den ordinarie 

elevhälsan och till socialtjänstens familjehemsvård. Under tiden en 

utredning gällande Skolfams organisation har genomförts har det 

funnits en tillfällig överenskommelse mellan utbildningsnämnden 

och socialnämnden som förtydligat samverkansformen. Då 

utredningen nu är slutförd föreslår förvaltningen en tillsvidare 

överenskommelse mellan nämnderna som tydliggör det delade 

ansvaret för socialförvaltning och utbildningsförvaltning. 

Förvaltningsdirektörerna föreslås få i uppdrag att teckna avtalet och 

revidera det minst vart tredje år.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 januari 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 19 

Uppföljning IOP utsatta EU-medborgare 

Dnr 2.11.6-316/2020 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner redovisningen av IOP-samarbetet 

med frivilliga organisationer som ger stöd till EU- och 

tredjelandsmedborgare som vistas tillfälligt i Sverige och som 

befinner sig i en utsatt situation. 

 

 

 

Ärendet 

Socialnämnden samarbetar med frivilliga organisationer för att ge 

stöd till EU- och tredjelandsmedborgare som vistas tillfälligt i 

staden och som befinner sig i en utsatt situation. Stödet ges i form 

av härbärge nattetid och dagverksamheter. Uppföljning av 

partnerskapet sker i en gemensam verksamhetsrapport som 

upprättas två gånger per år. Ärendet avser verksamhet som bedrivits 

under perioden 1 maj till och med 31 oktober 2020. 

Nattverksamheten har bedrivits vid tre härbärgen och genomfört 

sammanlagt 12 448 övernattningar, varav cirka 32 % avser kvinnor. 

Dagverksamhet har bedrivits vid fem olika verksamheter som 

sammanlagt tagit emot 32 117 besök, varav cirka 19 % är kvinnor. 

De vanligaste nationaliteterna bland besökarna i så väl dag- som 

nattverksamheterna är personer från Rumänien och Polen. Antalet 

nattplatser har minskats jämfört med föregående period då en av 

organisationerna bedriver nattverksamhet i en ny mindre lokal. 

Antalet nattplatser som kan nyttjas har även fortsatt vara färre till 

följd av olika åtgärder kopplade till den pågående coronapandemin. 

Jämfört med motsvarande period förra året har antalet 

övernattningar minskat med cirka 23 % och antalet besök till 

dagverksamheterna med cirka 2 %. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner redovisningen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 januari 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) 

”Det har varit en speciell period att bedriva social akut verksamhet i 

under våren eftersom Sverige, Stockholm och världen befunnit sig i 

en pandemi vilket också märks i uppföljningen. Antalet sovplatser 

för målgruppen har minskat inom befintlig IOP för att minska 

smittspridning samtidigt som inga nya enheter har öppnats, dagar 

innan karens har ökat vilket vi tycker är rätt väg att gå. Målet bör 

vara att inte ha karensdagar i framtiden för sovplatserna utan att de 

ska fördelas efter behov som uppstår. Som lösning på gruppens 

utsatthet anser vi dock inte att den här typen av flyttkarusell är 

rimlig med vräkningar och korta boendetider på härbärgen. Vi 

förespråkar mer långsiktiga boendealternativ som lagliga 

uppställningsplatser för husvagnar vilket har prövats i andra 

kommuner och också skulle minska förstörelse i naturområden. 

Detta borde också vara särskilt motiverat nu när det är viktigt att 

minska smittspridning.  Vi ställer oss vidare kritiska till att 

vräkningar av boplatser har fortgått under pandemin och på vissa 

håll tom ökat och inga nya möjligheter till sovplatser öppnat, istället 

har man tvingats blanda personer med och utan symptom på ett sätt 

som inte är acceptabelt. Man bör framöver försöka att ha personer 

med symptom på samma ställe för att minska smittspridning samt 

öka möjligheterna till att sköta hygien och liknande för målgruppen. 

Vi har tidigare också påpekat att det är alldeles för låg grad kvinnor 

som tar del av detta IOP, värt att notera är att tex stadens egna EU-

team möter 50% kvinnor i sin verksamhet som har behov av stöd av 

olika slag medan det är färre som tar del av det IOP erbjuder vilket 

vi anser måste förändras. ” 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) 

”Sverigedemokraterna motsätter sig att Stockholms stad ska 

finansiera resurser för personer utan rätt att uppehålla sig i landet 

och anser att dessa resurser i första hand ska komma hemlösa 

medborgare till del. Med anledning av det reserverade sig 

Sverigedemokraterna när beslutet om att ingå i ett idéburet 

offentligt partnerskap togs. 

 

Stockholms stad har inget ansvar att försörja andra länders 

medborgare, än mindre illegala invandrare som fått avslag på sin 

asylansökan eller EU-medborgare som bryter mot 3-måndersregeln 

för uppehållsrätt i ett annat EU-land.” 
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Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V). 
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§ 20 

Socialnämndens riktlinjer för direktupphandling 

Dnr 1.3.2-765/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden beslutar att anta riktlinjerna för 

direktupphandling enligt förvaltningens förslag.  

2. Socialnämnden beslutar att ansvarig enhetschef vid behov 

kan justera riktlinjerna i syfte att förtydliga innehållet.  

 

 

Ärendet 

I upphandlingslagstiftningen anges att varje upphandlande 

myndighet ska besluta om riktlinjer för användning av 

direktupphandling. Inom Stockholms stad är varje stadsdelsnämnd 

och facknämnd en egen upphandlande myndighet vilket innebär att 

varje nämnd ska fastställa riktlinjer för direktupphandling.  

Riktlinjerna är tänkta att utgöra ett stöd vid genomförandet av 

direktupphandlingar och de kompletteras med förvaltningens rutiner 

och mallar vid det praktiska genomförandet.  Av riktlinjerna 

framgår vidare att inköp överstigande 100 000 kronor alltid ska 

anmälas till Enheten för juridik, upphandling och föreningsstöd för 

att få en samlad översyn av förvaltningens inköp. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner socialnämndens riktlinjer för 

direktupphandling. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 december 2020. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Michaela Hollis (KD), 

tjänstgörande ersättaren Johan Kling (C) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Karin Gustafsson m.fl. (S), vice ordföranden Alexandra 

Mattsson Åkerström m.fl.(V) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 
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Reservation 

Ledamöterna Karin Gustafsson, Anders Göransson, Lotten Hammar 

alla (S), vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, 

ledamoten Jackie Nylander båda (V) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för det egna förslaget. 

”1.Socialförvaltningens förslag till riktlinjerna för 

direktupphandling godkännes delvis.  

2.Därutöver anförs följande.     

Vi har inget att erinra mot förvaltningens förslag till riktlinjer för 

direktupphandling. Däremot vill vi poängtera vikten av att sociala 

hänsyn beaktas även när direktupphandlingar görs. I enlighet med 

stadens program för upphandling och inköp vill vi att krav ska 

ställas på antidiskriminering, främjande av lika rättigheter, etiska 

hänsyn, goda anställningsvillkor och arbetsmiljö. 

 

Varje år upphandlar Stockholm varor, tjänster och entreprenader för 

ca 30 miljarder kronor. Genom att ställa krav på leverantörer och på 

de varor och tjänster som upphandlas, kan upphandling bidra till 

ekonomisk, social, demokratisk och klimatmässig hållbarhet 

samtidigt som medborgarnas behov tillgodoses och som välfärden 

utvecklas. Genom att ställa krav används våra gemensamma medel 

ansvarsfullt i arbetet för ett Stockholm för alla.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut 

och reservation från (S), (V). 
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§ 21 

Val till socialnämndens utskott – Tlllståndsutskottet,  

Individutskottet och Organisations- och föreningsutskottet 

2021 

Dnr 1.2.1-829/2020 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden utser fem ledamöter och tre ersättare till 

Socialnämndens tillståndsutskott enligt nedan 

2. Socialnämnden utser fem ledamöter och tre ersättare till 

Socialnämndens individutskott  enligt nedan 

3. Socialnämnden utser fem ledamöter och tre ersättare till 

Socialnämndens organisations- och föreningsutskott  enligt 

nedan 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Tillståndsutskottet 

Ordförande   Anne-Lie Elfvén (L) 

Vice ordförande  Björn Häll Kellerman (V) 

Ledamöter   Mattias Kerestezi (M) 

     Mariana Moreira Duarte (MP) 

     Mohamed Nuur Bashir Abdi (S) 

Ersättare   Greta Eulau (M) 

     Elisabet Johnson (M) 

Anders Göransson (S) 

 

Individutskottet 

Ordförande   Ole-Jörgen Persson (M) 

Vice ordförande  Lotten Hammar (S) 

Ledamöter   Anne-Lie Elfvén (L) 

     Matilda Vigedal (V) 

     Dan Guillou (MP) 

Ersättare   Natalia Ringblom (M) 

     Johan Kling (C) 

Lena Josefsson (S) 

      

Organisations- och föreningsutskottet 

Ordförande  Jan Jönsson (L) 

Vice ordförande   Jackie Nylander (V) 

Ledamöter   Birgitta Thulin (M)  

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Lena Josefsson (S)      
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Ersättare    Kristin Jacobsson (C)  

Michaela Hollis (KD) 

Anna Rantala Bonnier (Fi) 

      

      

Ärendet 

Vid nämndens sammanträde den 4 januari 2021 utsåg nämnden 

ledamöter i utskotten. Då dessa beslut eventuellt inte uppfyllde 

kommunallagens formkrav förslås att nämnden nu, genom de 

föreslagna besluten, bekräftar de tidigare fattade besluten.  

Socialnämnden har tre utskott som på socialnämndens vägnar har 

att fatta beslut i särskilda ärenden tillhörande utskottens 

ansvarsområden och där nämnden delegerat beslutsrätten,  

tillståndsutskottet, individutskottet, organisations- och 

föreningsutskottet. Ledamöter och ersättare till utskotten väljs bland 

socialnämndens ledamöter och ersättare för ett år i taget.     

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 januari 2021. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer tidigare nomineringsförslag till beslut mot 

förslag från  (SD) och finner att nämndens beslut bekräftar 

nämndens beslut från den 4 januari.   

 

Omröstning begärs och är sluten eftersom ärendet avser personval. 

Ledamöterna Ole-Jörgen Persson och Jackie Nylander utses till 

rösträknare. 

Ordföranden upplyser om hur valet ska genomföras.  

Sammanträdet ajourneras under 10 minuter, kl. 17:40-17:50. 

 

Omröstningen avser förslag till en ersättarplats i respektive utskott. 

 

Omröstningsresultat 

Antal avgivna röster är 26. Samtliga valsedlar är giltiga 

Valsedlarna delas upp i tre grupper.  

 

Val till Organisations- och föreningsutskottet 

Med 8 röster för Anna Rantala Bonnier (Fi) mot 1 röst för Niclas 

Karlsson (SD) beslutar nämnden att utse Anna Rantala Bonnier (Fi)  

till ersättare. 
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Val till Individutskottet 

Med 7 röster för Lena Josefsson (S) mot 1 röst för Christina 

Wallmark (SD) beslutar nämnden att utse Lena Josefsson till 

ersättare. 

 

Val till Tillståndsutskottet 

Med 8 röster för Anders Göransson (S) mot 1 röst för Christina 

Wallmark (SD) beslutar nämnden att utse Anders Göransson till 

ersättare.  

 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson (M), 

Mariana Moreira Duarte (MP), Michaela Hollis (KD), Lotten 

Hammar (S), Jackie Nylander (V), tjänstgörande ersättaren Johan 

Kling (C) yrkade bifall till partiernas nomineringsförslag. 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. att  

Istället för Anna Rantala Bonnier (Fi) utse Niclas Karlsson 

(SD)som ersättaren i organisations- och föreningsutskottet, 

Christina Wallmark (SD) istället för Lena Josefsson (S) till ersättare 

i individutskottet och Christina Wallmark (SD) istället för Anders 

Göransson (S) i tillståndsutskottet.  

Reservation 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”Att bifalla förvaltningens förslag till beslut vad det gäller antalet 

ledamöter och ersättare i Socialnämndens utskott  

Att nominera följande personer för Sverigedemokraterna till 

uppdrag i Socialnämndens utskott för verksamhetsåret 2021 

 

Socialnämndens organisations- och föreningsutskott 

Ersättare: Niclas Karlsson (SD) 

I stället för Anna Rantala Bonnier (Fi)  

 

Socialnämndens individutskott 

Ersättare: Christina Wallmark (SD) 

I stället för Lena Josefsson (S) 

 

Socialnämndens tillståndsutskott 

Ersättare: Christina Wallmark (SD) 

I stället för Anders Göransson (S) 

 



Socialnämnden 
Protokoll 
2021-01-26 

35 

 

 

Därutöver vill vi anföra följande 

När nämnden vid sitt möte den 4 januari valde representation till 

socialnämndens utskott skedde det på ett sådant sätt att besluten 

som fattades är ogiltiga. Nämnden ska vid det här sammanträdet 

därför fatta besluten på nytt. Vi noterar att samtliga partiers 

nomineringar finns med på dagordningen utom vårt, trots att vi la 

fram ett eget förslag till beslut när ärendet behandlades den 4 

januari. 

 

Vi konstaterar också att samtliga partier utom SD har en eller flera 

platser i Socialnämndens olika utskott. Även parti som endast har 

ersättarplats har representation. Då SD har en ordinarie 

ledamotsplats i nämnden borde det falla sig naturligt att även SD 

finns representerade i en eller i flera av nämndens olika utskott. 

 

I Stockholm valde nästan 50 000 personer att rösta på 

Sverigedemokraterna. Genom att exkludera dessa väljare från att 

genom en jämlik demokratisk process få representation i 

socialnämndens utskott finns risken att både tilltron till demokratin 

och de politiska beslutens legitimitet undergrävs.” 
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§ 22 

Anmälningsärenden 

 

A. Förvaltningsgruppens protokoll 2020-01-20 

B. Protokoll från funktionshinderrådet 2020-01-21 

C. Tjänstemannabeslut – Nedskrivning av äldre fordringar  

Dnr 3.3.-1-2/2020 

D. Inkomna skrivelser 

E. Individutskottets protokoll 2020-12-16. 

F. Beslut gällande tillsyn av hem för vård eller boende 

(HVB) för barn och unga vid Eurenii minne i Stockholm 

dnr 1.6.1-806/2020 

G. Förslag till revidering av Socialstyrelsens allmänna råd 

om ekonomiskt bistånd. Kontorsutlåtande på grund av 

kort remisstid, dnr 1.7.1-794/2020 

 

Nämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna.  
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§ 23 

Övriga frågor 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden uppdrar till förvaltningen att besvara skrivelsen från 

Sverigedemokraterna. 

 

 

Skrivelse om fallet ”Lilla Hjärtat” 

Christina Wallmark(SD) 

”Det beskrivs som att nämnden är enig i synpunkter och förslag i 

ärendet. Vi noterar dock att det i skrivelsen saknas underskrift av 

den vid tidpunkten (201020) valda ledamoten för 

Sverigedemokraterna i nämnden, Linnea Vinge.  

 

Det framgår inte i ärendet att Linnea Vinge skulle haft en någon 

annan uppfattning än nämnden, vilket också stärks av påpekande att 

nämnden är enig. Hur kan det förklaras att underskrift från Linnea 

Vinge saknas?” 

 

 

 


